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Odpověď' na ,,Petici za zachování
zdravotní péče a proti rušení interního
Karviná-Ráj na pracovišti Orlová"

Váženi členové petičního výboru,

stávajÍcÍho rozsahu
oddělení v Nemocnici

poskytované
s poliklinikou

na základě ,,Petice za zachováni stávajÍcÍho rozsahu poskytované zdravotní péče a proti rušeni
interního odděleni v Nemocnici s poliklinikou Karviná-Ráj na pracovišti Orlová" (dále jen ,,petice"),
která byla doruČena Krajskému úřadu Moravskoslezského kraje dne 13. 12, 2018, sděluji, že při vyřizováni této
petice bylo postupováno dle zákona Č. 85/1990 Sb., o právu petičním, v platném znění, a dle ,,Pravidel pro
vyřizování petic a stíŽnostř', jakožto platného vnitřního předpisu, schváleného radou kraje usnesením č. 4/284
ze dne 22. 12. 2016, s úČinností od 1, 1. 2017.

V návaznosti na výše uvedené sděluji následujkI:

Uvodem si vás dovoluji informovat, že Moravskoslezský kraj (dále také jen ,,MšK") trvale usiluje o stabilizaci a
rozvoj systému poskytováni zdravotní péče v MŠK.

Vzniklou situaci ohledně optimalizačnÍch návrhů struktury zdravotní péče v Moravskoslezském kraji jsem vnímal
jako naléhavou, a proto se předmětnou záležitostI několik měsíců zabývala i ,,Pracovni skupina pro
doplnění analýzy optimalizace struktury poskytované lůžkové zdravotní péče v Moravskoslezském
kraji" (dále jen ,,pracovní skupina", popř. ,,skupina"). Tato pracovni skupina intenzivně diskutovala
problematiku dopadů optimalizace struktury poskytované zdravotní péče. Na poslednIm jednání pracovní
skupiny došlo k anonymnímu hlasováni skupiny o finálním stanovisku. Ohledně optimalizace Nemocnice
s poliklinikou Karviná-Ráj, p. o., skupina vyslovila souhlasné stanovisko, tzn. pracovni skupina souhlasila s
návrhy úpravy struktury poskytované zdravotní péče týkajÍcÍmi se Nemocnice s poliklinikou Karviná-
Ráj, p. o.

Stanoviska pracovní skupiny (týkajÍcÍ se dalšího postupu optimalizace mj. u Nemocnice s poliklinikou Karviná-
Ráj, p. O.) byla předložena "výboru zdravotnímu a preventivní péče zastupitelstva kraje" (dále také jen
,,výbor zdravotní") k posouzení a k vyjádřeni návrhu dalšího postupu. výbor zdravotní a preventivní péče
zastupitelstva kraje se předmětnými stanovisky zabýval na svém jednání dne 22. 11. 2018 a k tomuto tématu
bylo přijato usnesení. výbor zdravotní, v souladu s názorem pracovní skupiny, zastává názor
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nezbytnosti přijmutí zásadních opatření organizačního a systémového charakteru v souladu
s dokumentem Návrh optimalizace v rámci personální unie Nemocnice s poliklinikou Karviná-
Ráj, p. o., a Nemocnice s poliklinikou Havířov, p. o.

Z výše uvedeného vyplývá, že optimalizační návrhy týkajÍcÍ se Nemocnice s poliklinikou Karviná-Ráj, p. o.,
zejména pracoviště Orlová, byly pracovni skupinou akceptovány. Ředitel dotčených nemocnic (Karviná,
Havířov) v této souvislosti předloží do února roku 2019 (uloženo radou kraje dne 27. 11, 2018
usnesením č. 51/4573) detailní a ucelený návrh optimalizace struktury poskytované lůžkové
zdravotní péče v karvinském okrese (včetně možných variantních řešení), ve kterém bude mj.
konkrétně vyspecifikováno, jak uvedené optimalizační návrhy povedenou k reálnému zlepšeni
celkové ekonomické bilance dotčených zdravotnických zařIzení, jakým způsobem dojde ke
stabilizaci lékařského i nelékařského personálu, včetně konkrétního harmonogramu procesu
optimalizace. Návrh bude zpracován i s ohledem na celkové vnÍmanÍ a potřeby Kaminského okresu a
s ohledem na efektivitu vynaložených investic, Žádoucí je posouzení veškerých synergii a konsekvencí, aby
nebylo pochyb, že výsledným řešením, vedle priority kvalitního zajištění poskytování zdravotní péče, bude j
reálné zlepšení výsledku hospodaření dotčených zdravotnických zařIzenI.

Zastupitelstvo kraje si na zasedání dne 13. 12. 2018 usnesením č. 10/1099 vyhradilo právo
rozhodnout o budoucnosti nemocnice v Orlové poté, co bude managementem nemocnice předložen výše
uvedený návrh optimalizace struktury poskytované lůžkové zdravotní péče v karvinském okrese.

Nezpochybnitelným faktem je skutečnost, že situace orlovského pracoviště Nemocnice s poliklinikou Karviná-
Ráj, p. o., není zcela jednoduchá a vyžaduje intenzivní pozornost. Snahou i¶oravskoslezského kraje je
zachováni optimálni skladby odděleni v orlovském pracovišti, a to s ohledem na jejich potřebnost
a zachování maximálně dostupné a kvalitní péče, a s respektováním reálných možnosti tvorby a
struktury krajské zdravotní sItě.

Zároveň si vás dovoluji struČně informovat o návrhu budoucího fungováni nemocnice v Orlové, která
zůstává zachována. Nejprve to nejdMežitější - nemocnice v Orlové zůstane přístupná všem občanům
města Orlové a jeho okolí nepřetržitě 24 hodin denně a 7 dni v týdnu včetně nedělí a svátků tak,
jak je tomu nyní. Z pracoviště Orlová se do okolnÍch nemocnic (v rámci personální unie) přestěhují lůžková
oddělení interny, chirurgie a ortopedie. Do samostatného pavilonu pracoviŠtě v Karviné se pak přestěhuje
lůžkové oddělení rehabilitace, kde bude vytvořeno moderní komplexní rehabilitačnÍ centrum. V nemocnici v
Orlové občané najdou nadále veškeré své ambulance a současně bude ambulantní péče rozšířena,
a to nejen větším počtem ambulantních dnů (např, oční ambulance, gynekologická ambulance), ale budou
otevřeny ambulance zcela nové, jako například laktační poradna pro maminky s novorozenci, rozŠÍří se
spektrum péče v ambulanci bolesti, V provozu bude ambulance poskytujÍcÍ nepřetrŽitou péči (24 hodin denně
a 7 dni v týdnu) jak interní, tak chirurgická, kde bude zajištěna zdravotní péče odborným lékařem - tedy
internistou a chirurgem. Bude rozšířena lůžková následná dlouhodobá zdravotní péče. Toto odděleni bude
postupně zmodernizováno tak, aby zajistilo optimálnI podmínky pro léČbu (nejen) místním seniorům. je to
reakce na změny ve složeni obyvatel Karvinska. Lidí ubývá a zvyšuje se věkový průměr. Bude tak uspokojena
narŮstajÍcÍ poptávka po této péČi, v současné době jsou pro urrňstění neúnosně dlouhé čekací lhůty. Změny,
které jsou plánovány, zajisti důstojné a kvalitní prostředí seniorům nebo nemocným, kteří se o sebe nezvládají
starat sami. Nadále bude v nemocnici v Orlové provozováno špičkové lůžkové Qddě[ení poskytujÍcÍ speciální
intenzivni dlouhodobou zdravotní péči, tedy oddělení NIP a DIOP. Samozřejmostí je provoz lékárny, která bude
nadále poskytovat kvalitní služby nejen občanům, kteří lékárnu navštÍvÍ, ale i okolním sociálním zařIzenIm, se
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kterými nemocniční lékárna dlouhodobě spolupracuje. OddělenI klinické biochemie (laboratoře) a rentgen
na pracovišti Orlová budou fungovat 24 hodin denně, a to pro potřeby stávajÍcÍch ambulancí, interní
ambulance, chirurgické ambulance a pro potřeby NIP, DIOP a LON.

Pokud si pacient s akutním problémem zavolá záchrannou službu, jejíž posádka je a zůstane umístěna
v Orlové, bude přímo zavezen do nemocnice v Karviné-Ráji, která se nachází 12 kilometrů od Orlové, nebo do
13 kilometrů vzdálené nemocnice v Havířově. Pokud by se ukázala nutnost hospitalizace během vyšetření v
jedné z ambulancí orlovské nemocnice, bude pacient do nejbližšÍ nemocnice zdarma převezen sanitním vozem
- tzn. bez jakéhokoliv poplatku, ale hlavně bezpečně a rychle.

je zřejmé, že Moravskoslezský kraj, jako zřizovatel a zakladatel zdravotnických zařízenI, musí krajské
zdravotnictví vnímat komplexně a ve všech souvislostech, tzn. posuzovat individuálně situaci nejen
v dané lokalitě, ale i v celém MŠK, a zejména z dlouhodobého hlediska. VŠechny změny, které se dějí v
nemocnicích v Moravskoslezském kraji, mají vyřešit a zlepšit využIvánI lůžek. Mají lépe nastavit využití
zdravotnických pracovníků tak, aby nebyli přetěžováni a mohli se pacientům věnovat s maximální pozornosti a
soustředěním. Důležité je také hospodařeni, jehož zefektivněním budou možné další investice do moderního
vybavení nemocnic.

Všechny změny mají vést k tomu, aby se docňilo kvalitnější a dostupnější zdravotní péče nejen v Orlové a okdi,
ale i v celém Moravskoslezském kraji. Navrhované úpravy vyplývají z měnIcI se struktury obyvatel. Lidí na
Karvinsku ubývá, zvyšuje se průměrný věk obČanů. Na tato fakta musíme reagovat, aby bylo o všechny dobře
postaráno.

Tato odpověď byla schválena radou kraje dne 8. 1. 2019 usnesením č. 54/4828, a zároveň byla poskytnuta
členům Zastupitelstva Moravskoslezského kraje.

S pozdravem

prof. Ing. Ivo Vondrák, CSC.
hejtman kraje

Rozdělovník:
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